
2017 NİSAN UTSO MECLİS KONUŞMASI 

 

Sayın Meclis Başkanım, Değerli Meclis Üyeleri, Kıymetli Meslek Komite Başkanları, Sizleri 

şahsım ve yönetim kurulum adına saygı ve hürmetle selamlıyorum. 2017 yılı nisan ayı Meclis 

toplantısına hoş geldiniz.   

 

Konuşmama başlamadan önce geçen hafta Hakkari’de şehit olan Binbaşı Kürşat Selim 

ŞENOL’a Allah’tan rahmet, kederli ailesi ve dostlarına da sabrı cemil diliyorum. 

 

Ülkemiz açısından çok zorlu ve kritik bir dönemi geride bıraktık. Dünkü referandum sonucu 

evet çıktı. Milletimizin kararı ile çıkan sonucun ülkemize güzel günler getirmesini diliyorum. 

Referandum bitti, artık ortak geleceğimize odaklanmalıyız. Hep birlikte çalışacağız, 

üreteceğiz, ülkemize değer katmaya devam edeceğiz. Bugünden itibaren tekrar ekonomiye 

geri dönmeli, son dönemdeki ekonomi dalgalanmalarını bertaraf etmeli ve yavaşlayan 

büyüme oranlarını yukarılara çekmeliyiz. Bunun içinde hızla dış ilişkilerde normalleşme 

sürecine girmeliyiz. 

 

Konuşmamın başında geçtiğimiz ayın dünya ve ülkemiz gündemindeki birkaç konu başlığına 

değinmek istiyorum. 

 

ABD Başkanı Trump ile Çin Devlet Başkanı Cinping’in buluşması dünya genelinde etkileri 

merakla beklenen bir gelişmeydi. Trump’ın, Amerikan şirketlerinin ülke içi yatırımlara 

yönelmeleri şeklinde açıklanan içe kapanma politikasında ısrarcı olması, ABD-Çin ticaretinde 

yeni arayışları gündeme getiriyor.  

 

Amerika’dan sonra Avrupa ekonomilerinden de canlanma sinyalleri geldi. Geçen yıl düşme 

yaşayan Rusya ekonomisinin de bu yıl büyümesi bekleniyor. Dünya ekonomisi büyümeye 

başladığı zaman bizim ürünleri satacak pazar sayımız artıyor.  

 

Dünyadaki ülkeler arası gerilimler her an tüm dengeleri bozabilecek seviyede. Şu an Suriye 

ve Kuzey Kore bu gerilimlerin en çok oluştuğu iki bölge. Bunu yanı sıra Afrika’daki Arap 

baharından etkilenen ülkeler, Cebelitarık boğazı sorunu, Ukrayna Minsk gibi birçok alanda 

stratejik savaşlar ve dünyanın süper güçleri karşı karşıya geliyor. Son 3-4 senedir artan bu 

gerilimin düşürülmesi için birçok görüşmeler yapılıyor ama ortak noktada birleşilmesi 

şimdilik zor görünüyor. Umarım yakın zamanda bu gerilimler yerini, çıkar çatışmaların en aza 

indiği bir duruma bırakır. 

 

Referandum dünya üzerindeki bazı gelişimlerin ülkemizde yankı bulmasını engelledi. Son bir 

ayda ülke gündeminde yerini alamayan ekonomik gelişmelerden biri ise, Uluslararası kredi 

derecelendirme kuruluşu Moody’s in Türkiye’nin bu yıl ve 2018'e ilişkin büyüme 

tahminlerini yükseltmesiydi. Moody’s Türkiye’nin büyüme tahmininin, bu yıl için yüzde 

2,2’den yüzde 2,6’ya, 2018 için de yüzde 2,7’den yüzde 2,9'a yükseltildiği belirtildi. Geçen 

yıl Türkiye'nin büyüme hızının azalmasının temel nedenlerinin daha çok yapısal olduğu, 

bölgedeki yerel ve jeostratejik gerilimlerin de etkisinin rol oynadığı belirtildi. 

 

Dış ekonomimizi etkileyecek bir başka açıklamada Rusya Başbakan Yardımcısından geldi. 

Türkiye ile ticarette karşılıklı kısıtlamaların tüm tarafların zararına olduğunu belirten 

başbakan yardımcısı; “İleriye doğru adım atmak ve karşılıklı kısıtlamaları kaldırmak en 

doğrusu olur.” dedi. Bu çağrıya türk yetkililerinde kulak vermesini istiyoruz. Doğru şekilde 



cevaplanacak bu çağrı ki ülke arasındaki ticaretin eski seviyelerine gelmesine sebebiyet 

verecektir.  

 

Ülkemizde ise referandum gündeminin gölgesinde ekonomik veriler ortaya çıkmaya devam 

etti.   

 

Türkiye ekonomisi 2016 yılında %2,9 oranında büyüdü. Türkiye ekonomisi 2016 yılının son 

çeyreğinde %3,5 ile beklentilerin oldukça üzerinde büyüme kaydetmiştir. Her ne kadar 

büyüme hızı öngörülerin üzerinde gerçekleşse de uzun dönemli performansının altında 

kalmıştır. 

 

TÜFE Mart’ta bir önceki aya göre %1,02 ile piyasa beklentisinin üzerinde artmıştır. Aralık 

2016’dan bu yana piyasa beklentisinin üzerinde yükselen TÜFE’de yıllık artış %11,29 

olmuştur. Böylece tüketici fiyatları enflasyonu küresel krizin başladığı Ekim 2008’den bu 

yana en yüksek seviyesine çıkmıştır.  

 

Yurt İçi ÜFE (Yİ-ÜFE) ise Mart ayında %1,04 düzeyinde yükselmiştir.  2016 yılında 

ortalama olarak %4 civarında olan Yİ-ÜFE’deki yıllık artış 2016 sonundan bu yana hızla 

yükselerek Mart’ta %16,09 olmuştur. Yİ-ÜFE’deki yıllık artış da yaklaşık son 9 yılın en 

yüksek seviyesine ulaşmıştır 

 

Geçici vergi indirimlerine karşın döviz kuru etkilerine bağlı olarak enflasyon çift haneli 

seviyelerdeki seyrini sürdürmektedir. Taleplerdeki kısmi toparlanma ile birlikte bu durumun 

yılın ilk yarısında devam edeceğini öngörüyoruz. Son dönemde TL’de gözlenen değerlenme 

eğiliminin kalıcı olması durumunda ise yılın ikinci yarısında enflasyonda bir miktar iyileşme 

gözleneceğini düşünüyorum. 

 

2016 yılında işgücü piyasası 2008’den bu yana en zayıf performansını sergilemiştir. Aralık 

dönemine ilişkin işgücü istatistiklerine göre işsizlik oranı yıllık bazda 1,9 puan artarak %12,7 

ile yaklaşık 7 yılın en yüksek seviyesine çıkmıştır. Yıllık işgücü istatistiklerine göre 2016 

yılında işsizlik oranı %10,9 düzeyinde gerçekleşmiştir. Ancak yılbaşı itibarı ile yapılan devlet 

desteği  ve +1 istihdam kampanyası ile bu oranın aşağı çekileceğine eminim. 2017 rakamları 

açıklanmaya başlayacağı mayıs ayında bunu görebileceğiz. 

 

Sanayi üretimi 2017 yılının ilk ayında da hissedilen yükselişini şubat ayında %0,4’lük küçük 

bir oranda düşüşe bıraktı.  

 

Ekonomimize ait bu olumsuz tabloların yanında olumlu verilerde geliyor. Özellikle son 3 aya 

dair veriler, genel verilerdeki olumsuz havanın dağılmak üzere olduğunu gösteriyor.  

 

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın geçici verilerine göre, Mart’ta bir önceki yılın aynı ayına 

göre ihracat %13,7’lik artışla 14,5 milyar dolara, ithalat da %7’lik artışla 19,9 milyar dolara 

yükseldi. Dış ticaret açığı %10 azalarak 4,5 milyar dolara gerilerken, ihracatın ithalatı 

karşılama oranı %76,3 oldu.  

Çok uzun zamandır ilk defa ihracat rakamı artarken dış ticaret açığıda daraldı. Bir önceki ayda 

bahsettiğim gibi ihraç ürünlerimizin birçoğunun hammaddesi ithalat ediliyor. Bu nedenle açık 

ihracat arttıkça genişliyor. Ama bu ay tersi söz konusu oldu. Bunun nedeni ise ithalat 

bağımlılığı az olan ürünlerdeki ihracat artışı. Bu ürünlerin içinde yerli üretim otomobillerdeki 

ihracat artışı dikkat çekici, bu sektörü, kazan- makine ve mekanik cihazlar sektörü ile kıymetli 

veya yarı kıymetli taşlar ve metaller izledi. İhraç pazarlarında ise ilk üç sırayı Almanya, 



Birleşik Arap Emirlikleri ve Irak aldı. 

 

Ekonomik verileri Uşak ili bazında değerlendirdiğimizde ise ülke genelinden daha olumlu bir 

tablo önümüze çıkıyor.  

 

İl olarak Mart ayında yaptığımız ihracatımız, geçen yılın aynı ayına göre %10 artış göstermiş 

durumda. Mart ayında 22.858.000-$ toplamda ise 64.437.000-$’lık bir ihracatımız var. 2017 

geneline baktığımızda geçen seneye göre % 8,31’lik bir artışımız var.  

 

İhracatımızın karşılığında azalan bir ithalatımız var. TUİK verilerine göre şubat ayında 

15.882.000.-$ ithalat gerçekleştirmişiz. Buda geçen senenin aynı ayına göre %1,2 azalma 

göstermiş durumda. 2017’nin ilk iki ayında ise toplamda 29.933.000-$’lık bir ithalatımız oldu 

buda geçen seneye göre %2,8’lik bir artış oranına denk geliyor.  

 

İthalat ve ihracat verilerini değerlendirdiğimizde dış ticaret fazlası vermeye devam ediyoruz. 

Oda olarak dış ticaret fazlasını arttırarak ilerleyen bir il görümünü devam ettirebilmek için 

önemli çalışmalar yapıyoruz. Bu anlamda 3.000.000-$ lık Ur-ge projesine başladık, bununla 

birlikte dış ticaret birimimize yeni uzman arkadaş alarak birimin faaliyetlerini arttırmaya 

başladık. Son iki ayda ihracata yönelik 5 faaliyet gerçekleştirdik. Bu faaliyetlerin yanında 

ihtiyaç analizi, potansiyel ihracatçı listenin belirlenmesi, dolaylı ihracatımızın belirlenmesi 

gibi projelere başladık. Bu çalışmaların sonucunu yakın dönemde görebileceğimize 

inanıyorum. 

 

İlimizin dış ticareti için en büyük desteği de geçen ay sonlarında odamızı ziyaret eden 

Ekonomi Bakanı Nihat ZEYBEKCİ'den aldık. ZEYBEKÇİ’nin devlet yatırımlarının 

arttırılması, ihracatçının desteklenmesi konularında görevlendirdiği 5 kişiden oluşan bakanlık 

heyeti, Uşak'ta ekonomiye yön veren fabrikaları gezerek kentin ekonomik fotoğrafını çektiler.  

3 günlük ziyaret programının birinci günü Gerek yönetim kurulu üyelerimiz gerekse oda 

çalışanlarımız tarafından ve Zafer Kalkınma Ajansı, Tarım İl Müdürlüğü, Tarım ve Kırsal 

Kalkınmayı Destekleme Kurumu Uşak İl koordinatörlüğünün bilgilendirdiği heyet son iki 

günü sektörel geziler yaparak pek çok fabrikamızı ziyaret etti. Heyet tarafından hazırlanacak 

rapor, özel olarak Ekonomi Bakanı Nihat ZEYBEKCİ'ye iletildi. Onaylanan rapor ve 

değerlendirilmeye alınacak sonuçlar odamızla da paylaşılacaktır.  

 

Bu heyetin raporu sonucu ilk faaliyet de ihracatçı firmalarımızı güncellenen ve yeni yürürlüğe 

konan destek mekanizmaları hakkında bilgilendirilmesi oldu. Ekonomi bakanlığından gelen 

uzmanlar bir gün boyunca firmalarımıza bilgileri aktardı. Bu eğitimin ikinci günü ise odamız 

adına faklı bir çalışmaya imza atıldı. 2017 senesi stratejilerimizi belirlerken üyelerimize 

danışmanlık masaları açmaya kara vermiştik. İlk masamızı bu organizasyon içinde 

gerçekleştirdik. Bakanlık uzmanları, ihracatçılarımızın tüm sorularına birebir cevap vermek 

için randevulu şekilde danışman masalarında bulundu. Sabahleyin 09:00 da başlayan 

programımız yarımşar saat arayla firmalarımıza danışmanlık imkânı sağladı. Teoride 

planladığımız danışman masalarının pratikte işlevsel olduğunu böylece görmüş olduk. 

Bundan sonra en geç iki ayda bir üyelerimizin ticari, hukuki ve kurumsal sorularına cevap 

bulabileceği masalar oluşturmaya devam edeceğiz. 

 

Bir başka programımız ise, İhracatçılara yönelik Türk Eximbank Kredi ve Sigorta Programları 

Bilgilendirme Toplantısı oldu. Türk Eximbank uzmanlarının katıldığı toplantıda 

ihracatçılarımız, Eximbank vermiş olduğu ihracat kredileri ve sigorta programlarının 

içerikleri, oranları, vadeleri vb. ayrıntıları konularında bilgi sahibi oldu. 



 

İhracatçılarımıza yaptığımız destekler haricinde paydaşlarımızla da birçok faaliyet 

gerçekleştirdik. Uşak Serbest Muhasebeci ve Mali Müşavirler Odası üyeleri ile bir araya 

gelerek odanın genel çalışmaları, üyelerimize sağladığımız destekler, yeni mevzuatlar ve 

bunların uygulamaları hakkında bilgiler aktardık.  

 

Genç Girişimciler Ege Bölge Toplantısında, Uşak Genç Girişimciler Kurulu tarafından 

gerçekleştirilen "Hayalden Gerçeğe İş Dünyasında Zirveye" paneline ev sahipliği yaptık.  

 

Farklı sektörlerde düzenlediğimiz bilgilendirme toplantılarını sigorta acentalarına yönelik bir 

program ile bu ayda devam ettirdik. Odamız ev sahipliğinde düzenlenen panele; Başbakanlık 

Hazine Müsteşar Yardımcısı Ahmet GENÇ, TOBB Sigorta Acenteleri İcra Komitesi Başkanı 

Hüseyin KASAP, TOBB Sigortacılık Müdürü Mevlüt SÖYLEMEZ, Türkiye Sigorta 

Acenteleri Federasyonu Yönetim Kurulu Başkanı Murat BÜYÜKCELEBİ gibi çok değerli 

isimler katılarak, sigorta acentelerinin sorunlarını ve geleceğini konuştular. Bu 

organizasyonda büyük emeği geçen meclis üyemiz ŞERMİN MIDIK’a da odamız adına 

ayrıca teşekkür ediyorum. 

 

2017 yılının başından itibaren üyelerimizin yurtdışı ve yurtiçi fuarlarına katılımı için 

organizasyonlar yapmaya devam ediyoruz. Ocak ayından itibaren 5 yurt içi 1 yurt dışı fuara iş 

gezisi düzenledik.  Özellikle yurtdışı ile ilgili bu sayıyı arttırarak devam edeceğiz.  

 

İlimizi temsilen Denizli’de açılan tekstil manikaları fuarına katıldık. Maalesef odamız 

şemsiye standına üyelerimiz fazla ilgi göstermedi. Bu stantta, fuara gelenlere ilimizi, odamızı 

ve ürün katalogları ve numunelerini paylaşan firmalarımızın tanıtımını yaptık. İlimizi ve 

üyelerimizi her mecrada tanıtmaya devam edeceğiz.  

 

Mesleki Yeterlilik Belgesi Sınavlarının odamızca yapılabilmesi için bir personel istihdamımız 

oldu. Öncelikle şu an mesleki yeterlilik zorunluluğu olan inşaat sektörümüze yönelik sınav 

desteği vereceğiz. Sektörde uzmanlaşmış meslek elemanlarının yetiştirilmesine katkı 

sağlayacağız. Çeşitli sektörlerden il içinden ve il dışından gelen talepleri karşılayabilmek için 

altyapımızı hazırlıyoruz. İlk taleplerimizi almış bulunuyoruz.  

 

Yenilenen web sayfamızla üyelerimize artık daha hızlı ve kolay ulaşılabilir hizmetler 

vereceğiz. Üyelerimiz odadan gelmeden belgelerini alabilecek, hizmetlerimizin ön koşulları 

için gerekli olan belgeleri sitemizden bulabilecek ve aidatlarını ödeyebilecekler. Ayrıca sistem 

içi attığımız mesajlarla anında oda hizmetlerimizden, etkinlik takviminden ve duyurulardan 

haberdar olabilecekler.  

 

Özellikle kriz öncesi ve sonrası dönemlerde alacakların tahsilinde zorluklar yaşandığını 

farkındayız. Üyelerimiz için Dr. Barbaros KON eşliğinde’ Müşteri Kaybı Yaşamadan Tahsilat 

Teknikleri” eğitimi düzenledik. Günümüzde artan tahsilat sorunlarının çözümü için 

katılımcılarımıza yol göstermeye çalıştık. Alacakların tahsil edilmesi hızını ve kişisel 

müzakere becerilerini artırma konularında pratik bilgiler verdik. Eğitim planlarımızın 

önümüzde ki aylarda devam edeceğini belirtir, ilk eğitimimizin ise Çarşamba günü ‘’İş 

Yerinde Performans Yönetimi Kurulumu’’ olduğunu hatırlatırım.  Üyelerimizin bu tür 

eğitimlere daha çok katılım sağlamaları için gerekli duyurularımızı da arttırarak devam 

ediyoruz.  

 



Üyelerimizin lehine uygulamalar içeren bir kararda, şirket kuruluşunda ki işlemlerin noterin 

dışında Ticaret Odalarında yapılabilmesi. Ticaret Sicil Müdürü artık imza beyannamesini ve 

ana sözleşme tasdiklerini yapabilecek. Öte yandan TOBB ve Maliye Bakanlığı tarafından 

geliştirilen Harç Takip Sistemi yazılımı ile vergi daireleri tarafından alınan Ticaret Sicil 

Harçları da bundan sonra Odamız tarafından tahsil edilebilecek. Bu uygulama sayesinde 

üyelerimizin iş ve zaman kaybını ortadan kalkacak. İşlemlerini hızlı, konforlu ve güvenli bir 

şekilde odamızdan yapabilecekler. 

 

Üyelerimize yönelik faaliyetlerimizden biri de Özel Öztan Hastanesi ile imzaladığımız Sağlık 

Protokolü oldu. Odamız üyeleri ve birinci derece yakınları Özel Öztan Hastanesi sağlık 

hizmetlerinden %35’e varan oranlarda indirimli olarak yararlanabilecekler. 

 

Önümüzde ki dönem planladıklarımız faaliyetlerin başında ‘’Otel Satınalma Günleri’’ geliyor. 
İzmir, Denizli, Afyonkarahisar, Kütahya ve Manisa illerindeki oteller ile üyelerimizi bir araya 

getireceğiz. Organizasyonumuz tüm üyelerimize açık olacak ama yoğunluğumuzu, otellerin 

genel alım kalemleri olan gıda ve ev tekstil sektörleri üzerine yönelteceğiz. Her hafta bir ile 

yönelik yapacağımız bu çalışmalarla ilimizin ticari kapasitesinin arttırılmasını sağlayacağız. 

İlk olarak planladığımız Afyon ve Kütahya illerinde ki otellerle buluşmamız 27 Nisan da. 

Şimdiden 12 beş yıldızlı otelden etkinliğe katılım sözü aldık. Projemizi kendileri ile 

paylaştığımız da hem bölgenin tanıtımı hem de ticareti için çok güzel bir çalışma olacağı 

görüşünde olduklarını ilettiler. İlimizde ki üreticilerle de görüşmelerimiz devam ediyor, bu 

hafta içerisinde kendilerini gerek ziyaret gerekse telefonla ulaşarak projemiz hakkında 

ayrıntılı bilgi vereceğiz. Odamızda gerçekleştireceğimiz organizasyon için ilimize gelecek 

olan otel müdür ve satın alma yetkililerine ayrıca ilimizin tanıtımını da yapacağız. 

 

‘’İnternetten Alma Uşak’ta Al’’ algı çalışması ile alışveriş sitelerine karşı esnafımızı 

güçlendirerek reklam ve tanıtım çalışması yağacağız. Uşaklı hemşerilerimizin internetten ya 

da başka bir ilden alışveriş yapmalarını azaltarak Uşak ekonomisine bir katkı yaratmayı 

planlıyoruz. 

 

Önümüzde ki dönem projelerimizden ‘’Sektörel Çadır Günleri’’ ile perakende alışveriş 

hacminin arttırılmasını planlıyoruz. Her iki haftada bir farklı sektör için yapacağımız 

çalışmada Uşak halkının belirlenen sektörlere tek bir yerde ulaşmasını böylelikle uygun fiyata 

istediği alışverişi yapmasını sağlayacağız. Firmalarda satış artışları yanı sıra tanınırlığını ve 

bilinirliğini arttıracak. Ürün ve müşteri yelpazesini geliştirebilecek. 

 

Üyelerimiz için bir diğer uygulamada web sayfamız üzerinden alım satım taleplerini 

gerçekleştirebilmeleri olacak. e-Pazar portalımız ile üyelerimizin yurtiçi ve yurtdışı ticari 

kapasitelerini arttırmak istiyoruz.  Ücretsiz olarak ürünlerini sergileyebilecek, sistem içinden 

teklif alıp verebilecekleri ülke içi yada dışı kısıtlama gözetmeksizin tek tuşla ürünlerini 

dünyaya ulaştırabilecekler. 

 

Her bir üyenin tek tek kalkınması için çalışıyor, hızlı, verimli ve katma değeri yüksek 

projeleri hayata geçirmeye devam ediyoruz. 

 

Geçtiğimiz ay Uşak’ımız da yaşadığımız güzel gelişmeleride sizinle paylaşarak konuşmamı 

bitirmeyi planlıyorum. 

Uşak tarhanası, Türk Patent ve Marka Kurumu tarafından tescillendi. İnanıyorum ki Uşak 

tarhanasının tescil edilmesinin ardından ev ekonomisi ölçeğinden çıkıp endüstriyel üretime 

başlanması mümkün olacak. Tarhana Uşak ekonomisine önemli katkı sağlayacaktır. Uşak 



tarhanasının endüstriyel ölçekte üretimi, imalatta kullanılan çok sayıda gıda malzemesinin 

üretimini gerektireceğinden tarım ve hayvancılığın gelişmesine katkı sağlayacaktır. 

 

Utaş Uşakspor Grubunda Şampiyon olarak playoflara katılmaya hak kazanmıştır. Kendilerini 

tebrik ediyor, başarılarının playof sürecinde de devam ederek bir üst lige çıkmalarını temenni 

ediyoruz. 

 

Yüce önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRK’ün tüm dünya çocuklarına armağan ettiği 23 

Nisan Çocuk Bayramını kutlar, aynı gün kutlanacak olan Miraç Kandilinizin de hayırlara 

vesile olmasını dilerim. 

 

Birlik ve beraberliğimizin artarak devam etmesini temenni ediyor, Saygı ve hürmetlerimi 

sunuyorum. İyi akşamlar 

 

 

 

 

  


